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Indbudte Afbud Til stede Ikke til stede Navn 

 x  Nina F. Hansen, formand 

 x   Ida Binderup, næstformand (online) 

 x   Emil Andersen, kasserer 

 x  Rune Kløve Junge, børne- og ungdomskorps 

x   Sarah Olesen, politiske 

 x  Stine Alkert, religiøse 

 x  Peter Holmgaard Jensen, religiøse, suppleant 

 x   Maj Vejlgaard, mellemfolkelige og internationale 

 x  Tobias Wisby Tobiassen, øvrige (online) 

 x  Sara Springborg, sekretariatsleder 

Bilag 1.3 Orientering fra sekretariatet  
2.2 #5 Afsøge mulige samarbejder om grøn bæredygtighed 
2.6 Arbejdet med og status på arbejdsprogrammet 
Møde- og handleplan 

 
Nina bød velkommen til Peter, der er ny suppleant for religiøse. Alle præsenterede sig. 
Stine og Peter godkendte at deres foto, e-mail og telefonnummer må ligge på hjemmesiden.  
 

0. Formalia 
0.1. Godkendelse af dagsorden 
Indstilling: 
Styrelsen godkender altid formelt dagsordenen inden starten af mødet. 
Referat: 
Dagsorden blev godkendt uden ændringer.  

 
1. Orientering 

1.1. Orientering: Grupperinger 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver de enkelte styrelsesmedlemmer mulighed for at orientere om nyt fra de-
res grupperinger.  
Særlig ansvarlig: Sarah 
Referat: 
Emil: Alle ja-ungdomspartierne og Europæisk Ungdom Aarhus holdt valgaften sammen 1. juni og fik be-
søg af TV2 Østjylland.  

 
1.2. Orientering: Formand/FU 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver formanden mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde, der rela-
terer sig til formands- og FU-arbejdet. Nina orienterer om aftale om møde med Idrætssamvirkets nye 
sekretariatsleder 22. august og aftale om evalueringsmøde af Børne- og Ungebyrådet 13. juni. Emil ori-
enterer om visionsmøde i Aarhus i Forening 2. juni.  
Referat: 
Nina fortalte, at Sara og Nina har aftalt møde med den nye leder i Idrætssamvirket d. 22. august og har 
evalueringsmøde med Børn og Unge om Børne- og ungebyrådet d. 13. juni. Sara orientererede om visi-
onsmødet i Aarhus i Forening d. 2. juni, hvor det blev besluttet, at samarbejdet skal formaliseres i en 
skriftlig samarbejdsaftale som DGI Østjylland skriver udkast til.   
 
 



1.3. Orientering fra sekretariatet 
Indstilling: 
Dette orienteringspunkt giver sekretariatslederen mulighed for at orientere om nyt siden sidste møde.  
Referat: 
Sara tilføjede til den skriftlige orientering: 
- Sæsonstartskampagnen er i gang! Del gerne facebookopslag med jeres foreningsnetværk. Tjekliste 

og øvrigt materiale finder I her: https://aauf.dk/vaerktojskasse/tjekliste-til-saesonstart/   
- Jeg holdt oplæg på VIA d. 24. maj for ca. 200 pædagogstuderende i forbindelse med Festival for 

børns rettigheder. Fem foreninger har deltaget i undervisningen på pædagoguddannelsen d. 30. 
maj og lige så mange deltager d. 16.6.  

- Status på Festival for børns rettigheder d. 9. juni: Sarah fra styrelsen deltager som ÅUF-repræsen-
tant og pædagogstuderende. Børne- og ungebyrådet deltager også.  

- Studietursstatus: Programmet er på plads. Jeg har fået liste over suppleanter, men der er ingen 
mailadresser, så jeg har i stedet bedt byrådsmedlemmerne om de vil sende videre til deres supple-
anter. Ingen politikere er tilmeldt endnu. Deadline for tilmelding er i morgen d. 8. juni.  
Styrelsen besluttede, at hvis der ikke er politikere tilmeldt ved fristen i morgen, så flyttes studietu-
ren til efteråret.  

- Styrelsen har fået invitation til ”Dialogmøde om Fremtidens byer - ud fra et unge perspektiv” fra 
Fællesrådet Aarhus K – d. 28. september kl. 15-18.30 – fokus på den nye bydel på Godsbanearea-
lerne. Sara sender invitationen rundt. Alle er velkomne til at deltage.  

- Styrelsen har fået invitation til ”Indvielse af Stationen”, en spejderhytte i Harlev som har fået støtte 
fra Anlægspuljen. Det er d. 10. juni kl. 16-19. Hvis man gerne vil deltage, så giv lyd til Sara.  

- Vi har fået invitation til boglancering af 'What is democracy?' hos DUF torsdag den 23. juni 15:30 til 
17:00 hos DUF på Scherfigsvej 5, 2100 København Ø: https://duf.nemtilmeld.dk/552/. ÅUF betaler 
togbilletten, hvis der er styrelsesmedlemmer som ønsker at deltage. Husk at tilmelde jer selv.  

- Ny kommunal pulje til fritids- og idrætsfaciliteter blev behandlet på byrådets møde d. 25. maj, ind-

stillingen til en samlet pulje blev vedtaget.   

- Status på genstartspuljen i Sport og Fritid: Frist var 1. juni og der er kommet mange ansøgere. 

- Vi har fået invitation til international studiemesse på universitetet d. 6. september. Sara har delt i 
nyhedsbrevet og på facebook. 

  
 
2. Ledelse 

2.1. Temadrøftelse: Styrke sammenhængskraften i ÅUF  
Indstilling: 
Styrelsen drøfter, hvordan vi bedst kan arbejde for at styrke sammenhængskraften i ÅUF mellem styrel-
sen og medlemsforeningerne. Fx: 

• Hvad kan vi i styrelsen gøre for at skabe netværk og fællesskab både mellem styrelsen og med-
lemsforening og på tværs af medlemsforening?  

• Hvordan undgår vi, at styrelsen bliver afkoblet fra medlemsforeningerne?  

• Hvordan kan vi i styrelsen gøre en positiv forskel for medlemsforeningerne? 

Referat: 
Pointer fra drøftelsen: 
- Styrelsesmedlemmerne sætter mål om at deltage i nogle af medlemsforeningernes arrangementer.  

- ÅUF promoverer medlemsforeningernes arrangementer via vores kanaler. 

- Det kunne være fint hvis ÅUF kunne stille med en repræsentant til medlemsforeningernes general-

forsamlinger, så vi kunne lære bestyrelsesmedlemmerne at kende.  

- Sende velkomstpakke til nye bestyrelsesmedlemmer i medlemsforeningerne.  

- Det er vigtigt at kontakte ledelserne i lokalforeningerne når de er nye, for der er de mest interesse-

rede i samarbejde.  

- Oversigt over hvornår alle medlemsforeninger har generalforsamling.  

- Det er en barriere at finde tiden til at besøge alle foreninger for styrelsens medlemmer.  

https://aauf.dk/vaerktojskasse/tjekliste-til-saesonstart/
https://duf.nemtilmeld.dk/552/


- Vi skal være skarpe på, hvorfor vi gerne vil styrke den personlige relation. Måske kan målet nås på 

andre måder end det personlige møde.  

- Kom gerne med konkrete eksempler på, hvad vi allerede har hjulpet andre med i stedet for at 

komme med de overordnede muligheder.  

- Intromøde for nye bestyrelsesmedlemmer hos ÅUF. Vigtigt at få meldt ud hvorfor folk skal komme. 

Det kunne også være et online møde.  

 
2.2. Drøftelse og beslutning: #5 Afsøge mulige samarbejder om grøn bæredygtighed 
Indstilling: 
På styrelsesmødet i april blev der nedsat en arbejdsgruppe (Maj, Nina og Sara), som havde til opgave at 
komme med et oplæg til, hvordan ÅUF kan arbejde med grøn bæredygtighed. Arbejdsgruppen frem-
lægger sine forslag, og styrelsen drøfter og beslutter, hvordan ÅUF vil gå videre med arbejdet med grøn 
bæredygtighed. 
Referat: 
Nina fremlagde indstillingen fra arbejdsgruppen. Rune foreslog at en potentiel samarbejdspartner 
kunne være Kredsløb i Aarhus Kommune. Stine foreslog at DN Aarhus Ung kunne være en samarbejds-
partner. Sara foreslog samarbejde med bibliotekerne, som er blevet grønt certificeret. 
Styrelsen godkendte indstillingen. Sara står for de næste skridt som er skitseret i indstillingen 
 

 
2.3. Drøftelse: #2 Styrke samarbejdet med uddannelsesinstitutioner 

Indstilling: 
I arbejdsprogrammet står der: ”ÅUF samarbejder med en række forskellige uddannelsesinstitutioner, 
hvor medlemsforeningerne er inviteret til at deltage på studiemesser, frivilligdage og i undervisningen. 
ÅUF vil styrke samarbejdet med uddannelsesinstitutionerne for at skabe endnu bedre mulighed for re-
kruttering til foreningsledelserne og -aktiviteterne blandt studerende.” 
Sara giver en status på de samarbejder, vi pt har med Pædagoguddannelsen, Frivilligdag på VIA Campus 
C og studiestartsmesse på universitetet. Styrelsen brainstormer på nye muligheder for samarbejde og 
bidrager evt. med erfaringer fra egne foreninger.  
Referat: 
Sara orienterede om de samarbejder vi har i dag. Forslag fra styrelsen til nye samarbejdspartnere:  
- Tobias foreslog samarbejde med kaospiloterne 

- Stine foreslog studiemesse på BSS 

- Emil foreslog universitetets campus på Katrinebjergvej.  

- VIA har en studiemesse på Campus Nord, som vi kan tage kontakt til. 

- Nina foreslog at kontakte Diakonhøjskolen.  

  
 
2.4. Drøftelse: #3 Sætte fokus på alt det positive, man får ud af at engagere sig i foreningslivet 
Indstilling: 
I arbejdsprogrammet står der: ”Der er brug for at fortælle den gode historie om alt det, man får ud af at 
engagere sig i foreningsliv, hvis vi skal lykkes med at rekruttere flere unge til foreningernes ledelser. 
ÅUF vil derfor sætte fokus på, hvordan man kan bruge sine erfaringer og sit netværk fra foreningslivet 
på studiet, til jobsøgning, til personlige udvikling og meget mere.” 
På styrelsesseminaret drøftede vi dette punkt, og her kom forskellige ideer på banen – blandt andet at 
lave en lille video om foreningerne, der kan deles på sociale medier. Styrelsen drøfter denne idé og 
kommer selv med ideer til arbejdsprogrampunktet.  
Referat: 
Pointer fra styrelsens drøftelse:  
- Hvem er målgruppen for en video? Det skal vi være skarpe på. 

- Ida: Her er en indsats hvor vi virkelig kan gøre en forskel i ÅUF ved at sætte fokus på, hvad man får 

ud af at være engageret i en forening.  



- Kampagne a la Højskolernes kampagne med kendte mennesker, der har gået på Højskole. Men i en 

Aarhus-sammenhæng. Fx blanding af byrådspolitikere, kendte aarhusianere.  

Styrelsen nedsatte en arbejdsgruppe der skal komme med oplæg til næste styrelsesmøde: Emil, Ida, 
Stine, Tobias og Sara. 

 
2.5. Drøftelse: #6 Frivilligakademiet 
Indstilling: 
Sara giver en status på Frivilligakademiet. Styrelsen fastlægger en dato for Frivilligakademiet.  
Referat: 
Styrelsen besluttede, at Frivilligakademiet bliver d. 29. oktober. Sara kommer med et bud på ramme og 
indhold på næste møde.  
 
2.6. Drøftelse: Arbejdet med og status på arbejdsprogrammet 
Indstilling: 
Nina gennemgår arbejdsprogrammet og giver en status. Styrelsen drøfter fordelingen af arbejdspro-
grampunkter i efteråret ud fra Møde- og handleplanen.  
Referat: 
Nina gennemgik status på de ni arbejdsprogrampunkter. Vi er fint med.  
 

3. Økonomi 
3.1. Beslutning: Kontingentrestance 
Indstilling: 
3 foreninger mangler at betale kontingent for 2022. Såfremt foreningerne ikke har betalt ved møde-
start, beslutter styrelsen, hvorvidt foreningerne skal udmeldes af ÅUF eller der skal sættes endnu en 
frist. 
Referat:  
Sara orienterede om at der er 1 restant. Styrelsen besluttede at sætte en ny og ultimativ frist d. 30. 
juni.  
  

4. Eventuelt 
4.1. Beslutning: Næste møder 
Indstilling: 
Styrelsen beslutter, hvordan mødedatoerne for oktober, december og februar skal fastlægges. 
Referat: 
Mandag d. 3. oktober kl. 17-20 
Mandag d. 5. december kl. 17-20 
Mandag d. 30. januar kl. 17-20  

 
4.2 Sommerfest 
Indstilling: 
Styrelsen nedsætter en gruppe, som planlægger sommerfesten d. 24. juni.  
Referat: 
Styrelsen nedsatte festudvalg: Emil, Ida og Sara.  
Afbud: Peter, Sara, 
Tilmeldt: Rune, Nina, Emil, Ida   
Måske: Maj, Stine, Tobias 

 
Kommende datoer: 
Styrelsesmøde d. 29. august kl. 17.00-20.00 
Sommerfest: 24. juni 
 
Kommende sager: fremgår af møde- og handleplanen. 
 
 


